
ни. Але є й інші, зокрема, амери-
" канськии продюсер угорського по-

ходження Ендрю ВайІ-Іа зараз на 
прикладі своїх фільмів хоче довес

ти, що і в Східній Європі можна 
знімати прибуткове кіно . Я споді -

• 

• • 
ваюся, що ВІН матиме рацно . 

• 

- Па11е Тоте, розкажіть, як роз
вивається в Угорщииі фестиваль
ний npot(ec? Чи з 'явилися за ос
танні роки нові фестивалі? 
- Раніше було кілька фестивалів 
художніх ф ільм ів у Будаnешті , 
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окремо мультиnлtкацІиних , окремо 

синхронних. В останній час зали

шився лише Будапештський фести

валь , який об'єднав вс і ці різнови 

ди . Але нещодавно з'явився новий 

- ум. Дьоре- фестиваль телефільмів 
"Media wave" . До речі , в ньому бра -

• • • • • 
ли участь 1 укран-Ісью митцІ. 

- А як щодо зарубіжних фести

валів? Чи вдається угорським кіне

матографістам 11оказувати свої 
1 фільми ? 

- Так , перш за все , це фільми , . . . 
хоч 1 створенІ за допомогою захІд-

• • • 
них спецІал ІСТІВ , але з угорським 

змістом. Із сучасних режисерів , той 
же Янош Сас був на Берлінському 
кінофестивалі , в Торонто , в Каїрі . 

У св іті є зацікавлення до східноєв
ропейського кіно . Адже наші фільми 

• • 

свщчать не лише про яюсь процеси 

в мистецтві , а й про те , як змінюєть

ся саме життя . 

До реч і , ваш кінофестиваль "Мо

лодість" став дуже nрестижним в 
Угорщин і . Чимало молодих хоqуть 

потрапити на нього. Мій син пред

ставляв тут у 1991 році свою карти
ну "Ангел і божевільний". Свій на

ступний фільм він би теж хотів nри 
везти сюди . 

- А над яким фільмом він зараз 
працює, і які, загалом, у .молоді є 

.можливості зuімати кіно? Чи є 
• якась система підтримки: 

грантів, фондів ? 

- Звичайно, про це було б краще 

nитати у нього самого . Це не
скінченна історія . Перше питання 

сьогодн і - як і де зібрати кошти . 

Адже зараз виробництво фільму об
ходиться в 6 разів як мінімум до

рожче , ніж у 70-80-і роки, а й тоді 
це коштувало чимало - близько 1 О 
млн . форинті в . Є така приказка: 

багато ескімосів, але мало риби . Ба

гато режисерів , що вважають себе 
• 

генІальними, але дуже мало тих, хто 

може дати гроші на кіно . Мій син з 
. 

великими труднощами дІстав части -

ну потрібної суми і зараз знімає 

картину "Наташа", але для завер
шення картини ще бракує коштів , 

можливо , через рік-півтора й і вда 

сться випустити . 

- Паие Тоте, цього літа в Києві 
проходила ретроспектива угорсь 
ких фільмів. Як Іtа вашу думку, 

• 

8 
ІІаскІльки вона характерна, реп-

резентативuа для сучасного про
цесу в кіно? 

- Гадаю , репрезентативна, але не 
у всьому . По-перше, три картини -

... 
це лише мала частинадля дегустацн . 

Але з іншого боку, це фільми ре-
• • 

жисерш трьох поколtнь : старшого , . . 
середнього 1 молодшого , 1 ue дає 
загальне уявлення про ситуацію . Я 

був би радий показати не З, а І О 

картин . Адже в останні роки україн

ський глядач не побачив ч имало 

фільм і в , як і , на мою думку, варті 

його уваги . 

- А які нови1ш від класиків, таких 

як Міклош Янчо, Іштван Сабо? 

1 
- Зовс і м нещодавно випусти в 

св і й новий фільм " Грай , Фел і ксе, 

грай! " Міклош Янчо разом з Фе
ренцем Грюнвальдським. Ч есно ска

жу, що це вже не той фільм , за яким 

він став всесв ітньо відомим . Мож

ливо , вже дається взнаки nохилий 

вік . Але гадаю , на результат більше 
v ' 

вплинуло и те, що творч І питання 
• 

вир1шують не режисери , а продю-

сери , замовники. 

І 

- Чи бачили ви щось з остаиніх 

українських фільмів ? Що б ви ска

зали з цього приводу? 

- З останніх , це , мабуть, " Стра-
чені св ітанки" (режисер Г. Кохан) та 

" Москаль - чарівник " (режисер 

М . Засєєв) . 
- Останній з неиайбільш вдалих ... 
- Напевно. Шкода, що знімається 

так мало фільмів , і мало доходить 
до глядача . Така велика студія , я к 

імені О .Довженка, nрактично про
стоює. Я бачу , що nочали замовля

ти фільми на телебаченні , зокрема 

студія " І + l ". Гадаю , ue шлях май
бутнього, і замовляти треба не лише 

теле- а й кінофільми . В Угорщині 
теж відбуваються подібні процеси . 

І 

- І на завершепня пашої розмови, 

що б ви побажали читачам жур

полу икіно-Театр "? 

-Щоб з'являлися нові фільми. І , 

звичайно, хотілося, щоб українсь

кий глядач nобачив більше угорсь

ких фільмів , і щоб ми успішно бо-
• 

ролися з американською юнопро-

дукцією. Дякую вам за інтерв'ю. 

Бесіду вела 
Надія Мірошниченко. 

Нагороди 
• 

КІНО еС'ІИВ 

у Венеції 
5 вересня закінчився 54- й кіно

фестиваль у Венецїі. " Золотого лева" 
отримав цього разу ялонський ре

жисер Такес і Кітаво за фільм "Хана 
Б і ''. На думку міжнародного журі , 
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очолюваного австрал1иським режи -

се ром Джейн Кемпіон , стрічка 
в ідповідає головним вимогам фес-. . . 
TИBaJliO - СВІЖОСТІ ПОГЛЯду Та НОВИЗНІ 

втілення ідеї . 50-річний Такесі Кіта
но , який у себе на батьківщині більш 

• ..., • v v • 

вщомии як комед1инии актор 1 по-
.... ... . . 

лулярнии теле ведучии , в розмовІ з 
• • 

журнал Істами сказав, що де~КІ сце-

ни у фільм і ві н намагався зобраз и 
ти в непрямолінійній манері . Адже 
нерідко його стріч ки звинувачують 
в надлишку жорстокості. У "Хана 
Бі " глядач зн айомиться з істор і є ю 

~ 

детектива, яки и разом з гангстера-

ми грабує ба ІІК , шоб здобути гроші . 
н а ЛJ ку ва І П·ІЯ поране І юго товари ша. 

Другого за значенням л риза- Ве-
• • • • • о о • • 

лико1 с пешаль І-ІОІ прсм11 журІ- удо-

стоєний фільм молодого ітмійсько

го режисера П аоло Bipui ''Ovosodo" 
(" Круто зва ре ні я йця''). Картина 

. 
рОЗПО ВІдає ПрО МОЛОДОГО ХЛОП UЯ , 

який жи ве в робітн ичому кварталі 
nортового міста Л іворно . 
Кубок Вольпі за кращу жі ночу 

рол ь було присудже ІІ о амер и 

канськй актри сі Роб і І-І Танні , яка 
знялась у фільмі режисера Боба Гос
са " Н іагара, Н і агара". Це рішення . . . 
журІ журІ·Іал Істи зустрІчали оплеска-

ми . Зовс ім і накше вони відреагува-
. 

ли на рІшен ня нагородити амери -

канця Уеслі Снайпса Кубком за 
кращу чоловічу роль. На думку кри 
тиків , фільм Майка Фіrгіса " Нічний 
спільник " не заслуговує такої на
городи . 

Хоча новий директор фестивалю 
Феліче Лаудадіо стверджує , що оці 
нюватимуться передовсім фільми , а 

не зірки , за традицією , "Золоті леви " 
було вручено за внесок у кіномис
тецтво режисеру Стенлі Кубрику , 
актору Жерару Депардьє й актрис і 
Аліді Валл і , яка , зокрема, стала відо-

• 
мою завдяки ЗІгр аним ролям у 

фільмах Мікеланджело Антоніоні . 

За матеріаламн зарубіжної 
• 

преси nІдготувала 

Ольга Лотоцька. 


